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Idrottsnämnden Protokollsutdrag fört vid 
sammanträde 2023-02-21, § 10 

  
  

   

 

 Tid Tisdagen den 21 februari kl. 17:30 – 17:48 

 Plats Hantverkargatan 3, Kristallen 

 Justering 
 
 
 

Måndagen den 27 februari 2023 

  

  

Närvarande  

 

 Beslutande ledamöter: 

Maria-Elsa Salvo (S), ordförande 

Karin Ernlund (C), vice ordförande 

 Stian Armstad (S) 

Petra Larsson (S) 

Hassan Jama (V)  

Ann Karlsson (V) 

Marie-Helena Fjällås (MP) 

Anna Cederschiöld Stuart (M) 

Mikael Sundin (M) 

Leif Söderström (SD) 

Hanna Wistrand (L)  

 

Ersättare:  

Lotten Hammar (S) 

Niki Konomi (S) 

Lisa Carlbom (MP) 

Christoffer Hökmark (M) 

Peter Strandberg (M) 

Christoffer Heimbrand (L) 

Mikael Peterson (C) 

 
 

 

 

 

 

Tjänstepersoner: 
 

 

Borgarrådssekreterare Sixten Svanberg (S), politisk sekreterare 

Anna Falk (C), förvaltningschef Marina Högland, Susanne Olsson, 

personalföreträdare för Kommunal Linda Runcrantz, 

nämndsekreterare Marie Norrberg. 
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§ 10 
Förslag till strategi för ett mer jämställt och jämlikt nyttjande 
av stadens spontanidrottsytor – Svar på remiss från 
kommunstyrelsen 
Dnr 1.6/2023/170 
 
Beslut 
Idrottsnämnden beslutar enligt idrottsförvaltningens förslag: 
 
Idrottsnämnden godkänner förvaltningens svar på remissen och 
överlämnar det till kommunstyrelsen.   
 
Handlingar i ärendet 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande från den 30 januari 2023. 
 
Nämndens behandling av ärendet 
 
Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden 
Karin Ernlund (C), Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif 
Söderström (SD) föreslår (se beslutet).  

 
2) Hanna Wistrand (L) föreslår att nämnden beslutar enligt 

följande: 
 

1. att delvis bifalla förvaltningens förslag till beslut. 
 

2. att därutöver anföra följande: 
 
Det är välkommet att denna rapport som den 
grönblåmajoriteten beställde förra mandatperioden nu är 
genomförd. Analysen som framkommer är korrekt och 
problemen är tydligt identifierade. Strategin bidrar dock 
inte med några lösningar på problemen och riskerar 
därmed att bli en papperstiger. 
 
Det är nedslående att se att utnyttjandegraden är så pass 
ojämställd som den är. I princip är det endast i våra 
motionsspår och på våra badplatser vi når uppsatta 
jämställdhetsmål. För året runt bruk finns endast 
motionsspår som intressant alternativ för Stockholms 
flickor och kvinnor 2023. 
 
Om man tittar på vilka som är ansvariga för de olika 
delarna i strategin så är det i princip 4 olika nämnder som 
är ansvariga för allt. Så fort ett ansvar fördelas ut mellan 
mer än en part blir det otydligt med huvudansvar. Här 
behövs en konkret ansvarsfördelning ner på nämndnivå. 
 
Platsaktivering 
Stadsdelsnämnderna har inga befintliga resurser för att 
aktivera spontanidrottsyta vilket innebär att samverkan 
med skolor och föreningslivet blir av yttersta vikt. I 
underlaget nämner man detta men det finns inga 
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konkreta lösningar på hur detta praktiskt ske eller vem 
som ska ansvara för att det sker.  
 
Flickor och kvinnor föredrar i högre grad att träna 
tillsammans mer organiserat och våra spontanidrottsytor 
behöver anpassas till detta. Därför är det bra att placera 
spontanidrottsytor i närheten där det redan finns 
organiserad idrottsverksamhet, då det underlättar 
platsaktivering. Exempelvis ett tillräckligt stort däck på ett 
utegym där man kan genomföra gruppträning i liten 
grupp. Utegym är också för dåligt anpassade för 
funktionshindrade, äldre och tjejer, med ganska tunga 
redskap. Här behöver staden säkerställa att det finns en 
större skala på vikterna. Om det finns möjlighet att spela 
musik blir det både lättare att träna i grupp och skapar en 
större trygghetskänsla. 
 
Trygghetsåtgärder 
Om man tittar på hur många av våra spontanytor, särskilt 
utegymmen, är anlagda i dag ligger många på ställen där 
det är svårt att skapa trygghet, enbart bättre belysning 
hjälper inte. Trygghet handlar om att ha en organisatorisk 
lösning och det går man inte in på i strategin.  
Exempelvis kräver platsaktivering att någon ska ansvara 
för det uppdraget och även för den kostnaden.  
 
Långsiktig trygghet kan också skapas via regelbunden 
förenings- eller skolaktivitet som gör att man känner sig 
hemma på platsen och därmed blir mer trygg och van att 
utnyttja den. Civilsamhället och skolan nämns båda som 
viktiga parter i utvecklandet av jämställda 
spontanidrottsytor. För att detta ska bli verklighet behöver 
både skola, kanske framförallt fritidsverksamheten som 
kämpar med intressant innehåll för att få 
mellanstadieelever att välja att inte gå hem, och 
föreningsliv få tydliga kriterier för hur de kan bidra och 
vem de ska ha dialog med, återigen handlar det om tydlig 
ansvarsfördelning och fördelning av resurser. 

 
Beslutsgång 
Ordföranden Maria-Elsa Salvo (S) ställer förslagen mot varandra 
och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag som 
stöds av ordföranden Maria-Elsa Salvo m.fl. (S), Hassan Jama 
m.fl. (V), Marie-Helena Fjällås (MP), vice ordföranden Karin 
Ernlund (C), Anna Cederschiöld m.fl. (M) och Leif Söderström 
(SD). 
 
Reservation 
Hanna Wistrand (L) reserverar sig mot beslutet med hänvisning 
till sitt förslag. 
 
Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Karin Ernlund (C) och Anna Cederschiöld 
Stuart m.fl. (M) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
 
Välplanerade, tillgängliga och rätt utformade spontanidrottsytor 
bidrar till en levande, rolig och aktiv stad där fler människor 
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vistas och är aktiva i stadsrummet. Det gör Stockholm mer tryggt 
och attraktivt och det är frågor som Centerpartiet under en lång 
tid har prioriterat i Stockholm.  
 
Att fler stockholmare, särskilt barn och unga, rör på sig och är 
fysiskt aktiva är också en prioriterad fråga i vårt allt mer 
stillasittande samhälle. Därför är det viktigt att investera i såväl 
nya idrottsanläggningar för den organiserade idrotten som i ytor 
för spontanidrott.  
 
I budget 2022 avsatte den dåvarande grönblå majoriteten 13 
miljoner kronor i investeringsmedel för spontanidrott. 
Idrottsnämnden fick också i uppdrag att ta fram denna strategi. 
Det behövs en samlad och strategisk planering för att fler tjejer 
och kvinnor ska använda spontanidrottsytor och det behövs ett 
strategiskt tänk för att spontanidrottsytor ska bidra till ökad 
trygghet.  
 
Vi noterar med besvikelse att strategin inte remitterats brett till 
idrottsrörelsen i Stockholm. Exempelvis borde basketförbundet 
ha fått svara på remissen då basket är en stor spontanidrott. 
Samma sak gäller fotbollen. Idrottsrörelsen i Stockholm ska 
involveras i stadens idrottsarbete. Inte stå utanför. 
 
 
 
 
 
Vid protokollet 
 
Marie Norrberg 
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